
 
Protokół Nr  23/07 

z posiedzenia Komisji  Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej 
w dniu  6 grudnia  2007 r. 

 
Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 
 
 

Tematyka  Komisji:  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Rozpatrzenie projektów uchwał: 
a) w sprawie najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu w 

złotych w przedszkolach prowadzonych przez Miasto Białogard – druk A, 
b)  w sprawie najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu w 

złotych w Gimnazjum Nr 1 w Białogardzie – druk B, 
c)  w sprawie najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu w 

złotych w Gimnazjum Nr 2 w Białogardzie – druk C, 
d)  w sprawie najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu w 

złotych w Szkole Podstawowej Nr 3 w Białogardzie – druk D, 
e)  w sprawie najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu w 

złotych w Szkole Podstawowej Nr 4 w Białogardzie – druk E, 
f)  w sprawie najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu w 

złotych w Szkole Podstawowej Nr 5 w Białogardzie – druk F. 
Przedstawia:  
Krzysztof Stobiecki, Naczelnik Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Spraw Społecznych 
 

3. Zaopiniowanie projektu budżetu  Miasta na 2008 rok. 
    Przedstawiają: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta  

     Zbigniew Raczewski, Zastępca Burmistrza  
 

4. Przyjęcie planu pracy Komisji na 2008 rok. 
5. Sprawy różne. 
6. Zamknięcie posiedzenia. 
 
 
Ad 1 
 

Posiedzenie o godz. 17.00 „otworzył i prowadził” przewodniczący Komisji Edukacji – 
Janusz Turnik. Komisja przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia. 
Porządek  przegłosowano: za-3 (jednogłośnie). 
 
 
Ad 2 
 Naczelnik Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Spraw Społecznych przedstawił 
projekty uchwał oznaczone od A do F. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekty uchwał oznaczone literami A, B, C, D, E, F, 

głosując en bloc: za-4 (jednogłośnie). 
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Ad 3 
Skarbnik Miasta przedstawiła autopoprawkę do budżetu Miasta na 2008 rok. 
Z-ca Burmistrza - poinformował, że w projektach organizacyjnych szkół są zapisy na zajęcia 

pozalekcyjne. 
Naczelnik Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Spraw Społecznych – poinformował, że o 

środki ministerialne mogą się ubiegać organizacje pozarządowe. Istnieje kooperacja 
między Urzędem Miasta a klubami sportowymi – jest możliwość konsultacji przed 
wysłaniem wniosku na dofinansowanie imprez ze środków unijnych. 

Przewodniczący Rady – proponował organizację szkolenia dla wszystkich organizacji 
pozarządowych. 

Z-ca Burmistrza – przedstawił przepisy dot. DPS. 
J.Leszczyk – pytał dlaczego dla wszystkich podopiecznych jest jednakowy średni koszt a nie 

podchodzi się do tego indywidualnie w zależności od posiadanych dochodów? 
Dyrektor MOPS – wyjaśniła koszt pobytu w DPS wynosi 1660 zł a dla psychicznie chorych 

2 200 zł, z czego jest wliczona subwencja w kosztach. Do 2006 r.  nie było egzekucji od 
uprawnionych wynikających z ustawy. Od 2007 r. Miasto pokrywa różne kwoty w 
zależności od kwoty bazowej. Obecnie problem stanowi już złożonych 8 wniosków o 
przyjęcie do DPS. To zadanie obowiązkowe gminy, zainteresowanie jest coraz większe ze 
względu na migrację ludzi młodych, osoby starsze pozostają samotne. Nie w każdym 
przypadku można ustalić adres rodziny. Ponadto większość ludzi nie zarabia 1 tys. zł netto 
na osobę. W tej chwili są 2 przypadki oczekujących osób psychicznie chorych, kolejki dla 
tych osób są długotrwałe, nawet do 7 lat. Od 2004 r. umieszczono w takich zakładach 26 
osób.  

J.Turnik – pytał  jakie są dopłaty do podopiecznych DPS? 
Dyrektor MOPS – odpowiedziała, że najmniej dopłata wynosi 400 zł a najwięcej 1300 zł. 
Z-ca Burmistrza – prosił o wyjaśnienie wypłaty na dodatki mieszkaniowe i świadczenia 

społeczno-użytecznych. 
Skarbnik – powiedziała, że ten zapis wprowadził  Burmistrz. 
Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że Burmistrz może zorganizować prace społeczno-użyteczne na 

podstawie porozumienia pomiędzy starostą a gminą, na rzecz której prace będą 
wykonywane. Starosta refunduje 60% kosztów. Prace trwają 10 godz. tygodniowo i mają 
na celu zejście z kosztów wypłaty zasiłków. Jest wiele programów, do których dopłaca 
państwo.  

Dyrektor MOPS – dodała, że to jest jedna z form aktywizacji ludzi. Poza zasiłkiem celowym i  
docelowym to pomoc dodatkowa za 10 godz. pracy tygodniowo. 

J.Turnik – pytał o wzrost o 30% dodatków mieszkaniowych? 
Skarbnik – wyjaśniła, że to z  tytułu wzrostu opłat za media (cen energii, gazu itp.). 
J.Turnik – pytał o dożywianie dzieci? 
Dyrektor MOPS – odpowiedziała, że 10% stanowi wkład własny, wzrost w tym zakresie jest 

duży, bo  z 900 tys. zł  na 1 mln 500 tys. zł. Kwotę 150 tys. zł przeznaczy się na inwestycje, 
pozostała kwota zapisana została na utrzymanie DPS. Natomiast obiady dla dzieci 
szkolnych są finansowane bezpośrednio z dotacji wojewódzkiej - 250 tys. zł na szkoły, 
1770  zł na przedszkola. Zaplanowano kwotę 288 tys. zł na remont kuchni (porozumienie 
Burmistrza). 

J.Turnik – pytał o stanowisko zastępcy dyrektora? 
Dyrektor MOPS – wyjaśniła, że MOPS ma szeroki zakres pomocy, wchodzi alimentacja, 

przekazanie dodatków mieszkaniowych, jest dużo odwołań, potrzeba pozyskiwania 
środków z zewnątrz, a po kontroli stwierdzono, że  kierownicy nie mają kwalifikacji. 

J.Leszczyk – pytał czy nie  lepiej zwiększyć obsadę pracowników zamiast  zastępcy dyrektora? 
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Dyrektor MOPS – wyjaśniła, że bardziej potrzebny jest zastępca dyrektora. 
J.Tunik  – pytał o  dotację na zadania własne – dofinansowanie pracodawcom kosztów 

przygotowania zawodowego młodocianych pracowników w kwocie  126 tys.100 zł - ile 
przypadnie na osobę? 

Skarbnik – wyjaśniła, że to zostanie przeznaczone dla pracodawców za wyszkolenie ucznia 
(fryzjera itp.), nie wiadomo dokładnie w jakiej kwocie. 

J.Turnik – pytał  ilu wykształcimy młodocianych oraz ile dzieci korzystało z basenu? 
Z-ca Burmistrza – odpowiedział, że co miesiąc jest rozliczenie w postaci faktury. 
J.Turnik – pytał dotację dla ZKM Sp. z o.o. –  pozostałe wydatki? Trudno uwierzyć, że tyle 

osób korzysta z przejazdów ulgowych. 
Skarbnik – dodała, że w dotacji mieści się dopłata do raty leasingu autobusu. 
J.Turnik – pytał o stawki dla Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno-Gospodarczych oraz prosił 

o wyszczególnienie kosztów 150 tys. zł? 
Z-ca Burmistrza – odpowiedział, że składka wzrosła z tytułu wystąpienia MiG Karlino. 

Natomiast 150 tys. zł jest zapisane na projekt w sprawie zmiany organizacji ruchu w 
całym mieście Białogard. 

J.Turnik  – pytał o kwotę 20 tys. zł zapisaną na 3  witacze? 
Z-ca Burmistrza – odpowiedział, że najtańsza oferta opiewała na kwotę 28 tys. zł, obecnie 

chcemy także doposażyć stare witacze z miast partnerskich. 
J.Turnik  - pytał w zakresie struktury zatrudnienia w UM o ilość  radców prawnych? 
Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że pracownik Urzędu odbywa 3-letnią aplikację. Zakres pracy 

radców jest duży, potrzebne zastępstwa procesowe. Zatrudnienie w Urzędzie planuje się 
na podobnym poziomie, pracownicy stażowi, interwencyjni. Problem z pracownikami  w 
Wydz. Finansowym i Wydz. Infrastruktury -  chorują i nie wytrzymują tempa pracy. 

Skarbnik – odpowiedział  sprawa dopłaty dotyczy jednego dziecka do przedszkola prywatnego 
w Koszalinie. 

Z-ca Burmistrza – dodał, że to samo ma miejsce z dowozem dzieci do Kowalek. 
J.Turnik – pytał o windykację podatku od nieruchomości, dlaczego tak mała? 
Skarbnik – odpowiedział, że została zapisana bezpiecznie. Wypadł duży podatnik - KCMB, 

który ogłosił upadłość. Ponadto Skarbnik dodała, że Burmistrz nigdy nie podpisuje 
umowy przed korektą budżetu. 

J.Leszczyk – pytał o zapis po 50 tys. zł na ulice. 
Skarbnik – musi być zapis do projektu, jeśli nie otrzymamy dofinansowania, zostanie w 

budżecie 150 tys. zł. 
J.Leszczyk  - pytał o zapis odnośnie środków na działalność doku kultury?  
Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że na działalność domu kultury od marca  jest zapis w budżecie 

Miejskiej Biblioteki Publicznej. 
B.Stanczewski – stwierdził, że gdyby wiedział, że tak duże środki będą potrzebne na dom 

kultury to nie głosował by za inwestycją. Radny poinformował otrzymał trzy miesiące 
temu deklarację Burmistrza, że znajdą się środki na remont bieżni tartanowej, 
przygotowania do ekspertyzy trwają od marca, co można było dawno wykonać i środki na 
ten cel zapisać w założeniach do budżetu Miasta na 2008 rok. Prosił, aby w styczniu była 
informacja na ten temat.  

 
Ad 5 
W sprawach  różnych Komisja rozpatrzyła następujące sprawy: 
- skargę na działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białogardzie, stanowiącą 

załącznik do protokołu,  
Dyrektor MOPS – wyjaśniła, że w omawianym okresie skarżąca żyła z partnerem (klientem 

MOPS-u), który pisał to zażalenie oraz swoimi czynnościami narusza art. 233 KK. 
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Opisywane zdarzenie nie miało miejsce. Skarżąca ma problemy alkoholowe, z tego 
powodu zostały jej zabrane dzieci. Dzisiaj sytuacja tej Pani jest nam nie znana. Ma 
przyznane z MOPS obiady. Od trzech dni  jest poszukiwana. Kontrakt socjalny został 
zerwany z uwagi na brak uczestnictwa w terapii odwykowej. 

 
Komisja postanowiła, aby przekazać do Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej informację, iż  po 
szczegółowym wyjaśnieniu sprawy przez Panią Mariolę Chełminiak, Dyrektora MOPS 
Komisja  nie widzi podstaw, aby uznać skargę za zasadną.  
Komisja uważa, że skarżąca powinna wywiązać się z postanowień podpisanego kontraktu 
socjalnego w sprawie podjęcia terapii odwykowej oraz  dokonać stosownych formalności tj. 
złożyć wniosek o zasiłek. 
 
- zapoznała się z pismem Nr GP 7020-39/07 w sprawie eksploatacji składowania odpadów w 

Krzywopłotach  do 31.12.2009 r. ( w załączeniu), 
- zapoznała się z materiałem w sprawie pomocy w osiedleniu się w Białogardzie wnuczki 

rodziną państwa Z. i W. Radeckich ( w załączeniu), 
 Komisja uważa, że  jeśli Burmistrz widzi taką możliwość to Komisja popiera udzielenie 

takiej pomocy. 
- zapoznała się z odpowiedzią na wniosek Nr 25/2007 (w załączeniu).  
 
Ad 4 
 Komisja przyjęła ramowy plan pracy Komisji Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych 
Rady Miejskiej na 2008 rok ( w załączeniu), głosując za-4 (jednogłośnie). 
 
 
Ad 3 c.d. 
 Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie budżetu Miasta na 2008 
rok w działach: 801 Oświata i wychowanie, 852 Pomoc społeczna, 854 Edukacyjna opieka 
wychowawcza, 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, 926 Kultura fizyczna i sport, 
głosując: za-2, przeciw-0, wstrzymało się-2. 
 
Ad 6 
 

Po wyczerpaniu tematyki o godz. 22.15
 
zakończono posiedzenie Komisji.  

Protokołowała: Małgorzata Zimmer 

 

Przewodniczący  Komisji 
              

                    Janusz Turnik 
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